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ování?
Růst hrubého 
domácího produktu Analytici odhadují, že růst HDP by měl zpomalit na 2,5 %. Do růstu se promítnou ceny energií a vysoké úrokové sazby, kterými ČNB ochlazuje trh s nemovitostmi a zároveň prodražuje cizí kapitál pro malé a střední podniky, které si nepůjčují pomocí zahraničních dluhopisů, či v cizích bankách. Zpomalit pád ekonomiky může zlepšující se situace na trhu s polovodičovými čipy. Negativně však působí omezená možnost exportovat do zemí východní Evropy. Ke zpomalení ekonomiky může také přispět import menšího objemu komodit nutných pro průmysl, jakými jsou bezpochyby neon nebo ocel.
Naděje a optimismus Někteří občané si myslí, že jejich jedinou nadějí je slepá důvěra к populistickým politikům, zejména těm opozičním. Všichni jsou si vědomi toho, že doba, ve které žijeme, je zlá. Strukturální problémy rodinných rozpočtů však žádné jednorázové příspěvky vlády, jak to neustále navrhují Andrej Babiš a Tomio Okamura, nevyřeší, ba naopak. Navrhovaná opatření jsou mnohdy přitažená za vlasy a způsobila by proin- flační tlak, který by se špatně kompenzoval. Vždy platilo, že za líbivá gesta veřejnost zaplatila právě inflací. ■

ká ekonom
ný, zatímco ten individuální se odvíjí od výše příspěvků a zvolené investiční strategie,“ konstatuje Hradil.Poukazuje na to, že nezbytná je transparentnost, aby každý občan byl schopen si v jakémkoli čase dopočítat, jak se jeho důchod vyvíjí a jak by se měl dále zařídit. „V neposlední řadě bude nutné důchodový systém .vystlat' pro období jeho transformace jinými zdroji. Mladším ročníkům totiž musíme dát možnost postupně přestávat financovat stávající systém, aby si mohli spořit jinak. Tento výpadek ovšem nemůžeme nárazově svalit na bedra těch starších, kteří již nemají dostatek času na změnu reagovat. Postupný přechod, který potrvá dlouhé roky, bude muset být podpírán standardními daňovými příjmy státu, čímž se rozloží na celou společnost,“ uzavírá Hradil. ■

Zdravé včelí produkty
V malebném podhůří Orlických hor vyrábějí včelí kosmetiku
Hned po revoluci 
v roce 1989 se 
manželé Plevovi 
chopili příležitosti. 
Lákala je svoboda 
a možnost zkusit si 
něco svého. Pan Milan 
Pleva měl ke včelám 
blízko již od mladého 
věku a úly si uměl sám 
postavit. Společně 
s manželkou Hankou 
se rozhodli včelí 
produkty zpracovávat 
do přírodní 
kosmetiky. Začali 
se věnovat výrobě 
propolisové tinktury 
a masti s propolisem 
a z dnešního pohledu 
to zpětně hodnotí 
jako vynikající 
rozhodnutí. Jejich 
nabídka přírodní 
kosmetiky se rozšířila 
a dnes se mohou 
pochlubit nejširším 
sortimentem 
kosmetiky s včelími 
produkty v České 
republice.

KATEŘINA HERODESOVÁ 
redaktorka Týdeníku FORUMManželé Plevovi začínali prakticky od nuly. Na vše museli přijít sami, najít informace, vše nastudovat. Paní Hanka dálkově studovala a doplnila si vzdělání na výrobu kosmetiky. V roce 1991 se pan Milan začínal učit metodou pokus-omyl i s počítačem, aby mohl vést firemní účetnictví. A jak potvrzuje syn Lukáš, začátky zkrátka nebyly lehké. „Z vyprávění vím o různých problémech s úředníky. Vyřízení povolení bylo náročné. Například schvalování některých výrobků trvalo i rok a půl,“ vzpomíná Lukáš, který společně s bratrem Martinem kráčí v rodinných šlépějích a na chodu firmy se aktivně podílí.„Začátky našich prodejů dnes působí jako úsměvné příběhy,“ hodnotí zpětně Plevovi. Během prvních pokusů o prodání včelích produktů si Milan sbalil výrobky do krosny a odjel do Prahy. Na Havelském tržišti a tržnici Na Pankráci rozprodal obsah krosny během tří až čtyř dnů a kvůli stále rostoucímu zájmu

Spolu s rostoucím zájmem o své produkty Plevovi opustili původní malou provozovnu a v roce 2000 postavili v lázeňském městečku 
Potštejn v podhůří Orlických hor vlastní moderní výrobnu.

V současné době se manželé Plevovi starají o třicet včelstev.postupně přidal první tašku, druhou a nakonec, když už více nepobral, začal jezdit autem.Když pan Milan jel do Prahy, začínal Haně třís- měnný provoz. Sháněla obaly, odepisovala na dopisy, vyráběla produkty a v neděli jezdila prodávat do Hradce Králové. To ale nebylo vše. „Doma jsem měla tři malé děti, které potřebovaly nejen uvařit, umýt a uložit, ale také pomazlit, vyslechnout a pohrát si s maminkou. Když jsem podepsala úkoly a procvičila s nejstarším násobilku, běžela jsem rovnou sušit seno nebo krmit ovečky a králíky,“ vzpomíná Hanka.Úsilí se ale vyplatilo. Díky velkému zájmu museli Plevovi opustit původní malou provozovnu a v roce 2000 postavili v lázeňském městečku Potštejn v podhůří Orlických hor vlastní moderní výrobnu, díky které bez problému splňují přísné hygienické podmínky 

a pomáhají lidem ke zdraví, kráse i potěšení.
Všechno zlé je 
к něčemu dobré„Asi před pěti lety 75% včelstev nezvládlo v zimním období nápor roztoče Varoa destruktor a zemřelo,“ dostává se Lukáš ve svém vyprávění pomalu do současnosti. „Za další dva roky přezimovalo z třiceti včelstev pouhých deset. Co ale bylo horší, o většinu včelstev jsme přišli již na podzim! To se otci za celých padesát let včelaření nestalo,“ popisuje Lukáš.Rodina se ale z nepříjemné zkušenosti rozhodla vytěžit to nejlepší. „Zpětně vnímáme, že nám to pomohlo a posunulo nás to opět dál. Bylo potřeba přehodnotit veškeré zásahy ke včelám,“ hodnotí Lukáš.Dnes se rodina stará o třicet včelstev a ví, že je každý zásah na dva dny vykolejí. „Jedním ze zásahů je i odběr medu. Vím, že můžeme odebrat jen 1/3 ze všech zásob.

Protože pokud odebereme více, tak když přijde deštivé počasí, záhy nemají pro sebe a plod nic a dostávají se do dalšího stresu, a to oslabuje jejich imunitu,“ vysvětluje Lukáš práci se včelami, kterých v zimě mají přibližně patnáct tisíc a v létě se jejich počet vyšplhá i na padesát tisíc.
Zákazníci nejvíce 
kupují zubní pastuJejich produkty jsou zdraví prospěšné a Lukáš je jednoznačně doporučuje vyzkoušet. „Budete příjemně překvapeni,“ dodává. Sám má nejradši bambucký balzám s propolisem, a to kvůli jeho univerzálnosti a přírodní
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mu složení. Nejvíce ho prý používá na děti, když přijdou s odřeným loktem, nebo se objeví jakýkoli náznak ekzému. Pro Plevovy tak představuje bambucký balzám s propolisem první pomoc. Milan a Hanka mají devět úžasných vnoučat a, jak sami říkají, jsou moc zvědaví na to, které z nich se stane chemikem, včelařem nebo malířem...Nejvíce se ale z výrobků rodiny Plevových prodává zubní pasta na problémy s parodontózou. Zákazníci si oblíbili i medový balzám na rty a mast s apisinem, která pomáhá při bolestech kloubů a artróze. A pro labužníky vyrábějí Plevovi i přírodní medovinu. ■


